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052/20: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Ingen merknder, samrøystes. 

 

FO- 052/20 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

053/20: Godkjenning av møteprotokoll 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

FO- 053/20 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

054/20: Akson: Felles kommunal journal og heilskapleg samhandling 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune gir si tilslutning til målet om ein felles journal for kommunale helse-og 

omsorgstenester og løysingar for betre digital samhandling mellom alle verksemder som yter 

helsetenester. Det skal også leggas til rette for betre digital samhandling med innbyggar og 

andre kommunale og statlege tenesteområder. 

 

Eldreråd 08.06.2020: 

Handsaming: 

Kommunalsjef Leni Dale orienterte i saka og svara på spørsmål om aktuelle problemstillingar 

knytt til felles kommunal journal og heilskapleg samhandling. 

Eldrerådet har ingen merknader. Samrøystes. 

 

ER- 021/20 uttale: 

Eldrerådet har ingen merknader. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 

Handsaming: 

Orientering til saka v/Leni Dale-kommunalsjef Helse og omsorg 

Framlegg frå Magne Bjørndal:  

I tillegg til personvernomsyn, må det gjennom heile prosessen leggjast avgjerande vekt på 

universell utforming. Dette inneber t.d. at personar som nyttar talesyntese, forstørringsprogram 

eller leselist for punktskrift både kan nytta systemet når dei er pasientar og ønskjer innsyn, og 

som tilsette på stader der systemet er eit arbeidsverktøy. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteken. 

 

RMNF- 023/20 uttale 

     I tillegg til personvernomsyn, må det gjennom heile prosessen leggjast avgjerande vekt på 

universell utforming. Dette inneber t.d. at personar som nyttar talesyntese, forstørringsprogram 

eller leselist for punktskrift både kan nytta systemet når dei er pasientar og ønskjer innsyn, og 

som tilsette på stader der systemet er eit arbeidsverktøy. 



 

 

 

Utval for helse og omsorg 09.06.2020: 

Handsaming: 

Kommunalsjef Leni Dale orienterte i saka og svara på spørsmål. 

Etter ei grundig drøfting vart det sett fram følgjande fellesframlegg som tillegg til rådmannen 

sitt framlegg: 

Helse- og omsorgsutvalet er oppteken av at 

- Personvernomsynet vert svært strengt i nytt journalsystem 

- journaleigar automatisk varslast via sms eller epost når nokon opnar journalen 

- alle data skal lagrast fysisk i Norge 

 

HO- 020/20 uttale 

Alver kommune gir si tilslutning til målet om ein felles journal for kommunale helse-og 

omsorgstenester og løysingar for betre digital samhandling mellom alle verksemder som yter 

helsetenester. Det skal også leggas til rette for betre digital samhandling med innbyggar og 

andre kommunale og statlege tenesteområder. 

Helse- og omsorgsutvalet er oppteken av at 

- Personvernomsynet vert svært strengt i nytt journalsystem 

- journaleigar automatisk varslast via sms eller epost når nokon opnar journalen 

- alle data skal lagrast fysisk i Norge 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 054/20 innstilling: 

Alver kommune gir si tilslutning til målet om ein felles journal for kommunale helse-og 

omsorgstenester og løysingar for betre digital samhandling mellom alle verksemder som yter 

helsetenester. Det skal også leggas til rette for betre digital samhandling med innbyggar og 

andre kommunale og statlege tenesteområder. 

 

055/20: Forskotering av tilskot for 2022 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune forskoterer tilskot for 2022 til dei private barnehagane med kr. 2.900.000. Det 

forskoterte tilskotet blir betalt ut i 2020, og trekt i frå ved berekning av tilskot for 2022. 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

OKK- 023/20 uttale: 

Alver kommune forskoterer tilskot for 2022 til dei private barnehagane med kr. 2.900.000. Det 

forskoterte tilskotet blir betalt ut i 2020, og trekt i frå ved berekning av tilskot for 2022. 

 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 
Tilleggsframlegg få S.Sekkingstad-SP: 

Finansieringa er tatt inn i 1.tertialrapport. 

Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 

 



FO- 055/20 innstilling: 

Alver kommune forskoterer tilskot for 2022 til dei private barnehagane med kr. 2.900.000. Det 

forskoterte tilskotet blir betalt ut i 2020, og trekt i frå ved berekning av tilskot for 2022. 

Finansieringa er tatt inn i 1.tertialrapport. 

 

056/20: Ny kommunal barnehage på Lindås -  Auka budsjettramme. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Kommunestyret vedtar å auke investeringsramma for ny kommunal barnehage på Lindås frå 

69,9 millionar til 73,9 millionar kroner» 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Tilleggsframlegg frå S.Sekkingstad-SP: 

Auken vert tatt omsyn til i 1. tertialrapport. 

 

Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 056/20 innstilling: 

«Kommunestyret vedtar å auke investeringsramma for ny kommunal barnehage på Lindås frå 

69,9 millionar til 73,9 millionar kroner 

Auken vert tatt omsyn til i 1. tertialrapport. 

 

057/20: Investeringsprosjekt Bø bhg - inventar 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner å auke ramma for prosjekt Bø Barnehage med 3,5 mill inkl mva. 

Midlane skal dekke innkjøp av inventar til 6 avdelingar. 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Tilleggsframlegg frå S.Sekkingstad-SP: 

Auken vert tatt inn i 1. tertialrapport. 

 

Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 057/20 innstilling: 

Kommunestyret godkjenner å auke ramma for prosjekt Bø Barnehage med 3,5 mill inkl mva. 

Midlane skal dekke innkjøp av inventar til 6 avdelingar. 

Auken vert tatt omsyn til i 1. tertialrapport. 

 

058/20: Finansiering av omsorgsbustader pluss, Langhøyane 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Kommunestyret vedtek oppstart av prosjektet Langhøyane på Manger og prosjektkostnad 

på 15 millionar vert tatt inn i investeringsoversynet pr 1.tertial. Gjennomføring av prosjektet vert 

fordelt 7,5 millionar i 2020 og 7,5 millionar i 2021» 

 

 



Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt justerte framlegg vart lagt fram i møtet: 

«Kommunestyret vedtar oppstart av prosjektet Langhøyane på Manger, og prosjektkostnad 

på 15 050 000 kr blir tatt inn i investeringsbudsjettet og økonomiplanen. Prosjektet vert 

gjennomført med 7 500 000 kr i 2020 og 7 550 000 kr i 2021. Finansieringa av prosjektet vert tatt 

inn i 1. tertialrapport 2020 og tilskot frå husbanken på 9 050 000 vert tatt omsyn til. 

Rådmnnen sitt justerte framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

 

FO- 058/20 innstilling: 

«Kommunestyret vedtar oppstart av prosjektet Langhøyane på Manger, og prosjektkostnad 

på 15 050 000 kr blir tatt inn i investeringsbudsjettet og økonomiplanen. Prosjektet vert 

gjennomført med 7 500 000 kr i 2020 og 7 550 000 kr i 2021. Finansieringa av prosjektet vert tatt 

inn i 1. tertialrapport 2020 og tilskot frå husbanken på 9 050 000 vert tatt omsyn til. 

 

059/20: Kjøp/makebyte av kai 4 - Lindås tomteselskap AS 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

· Kommunestyre vedtek å setje i gang ein prosess for å overta kai 4 frå Lindås 

tomteselskap AS. 

· Kommunestyret ber om at følgjande gruppe vert satt ned for å bli einig om pris for 

kai 4 ved kjøp/makebyte: 

· Frå Lindås tomteselskap: Styreleiar og dagleg leiar 

· Frå Alver kommune: Ordførar og rådmann 

Endeleg avtale om kjøp/makebytte skal godkjennast av kommunestyret. 

·  Kommunestyret ber administrasjonen om å setje i gang forhandlingar med Asset 

Buyout Partners AS med mål om å komme fram til ei leigeavtale. Leigeavtala er eit 

alternativ til sal av kai 4 til ABP. 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 
Jostein Hellestveit stilde spørsmål om habilitet som møtande varamedlem til styret i Lindås 

Tomteselskap AS. Formannskapet gjørde samrøystes vedtak om at Jostein Hellestveit er inhabil 

i denne saka. Saka vart handsama med 12 medlemmar tilstades.  

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 059/20 innstilling: 

 

· Kommunestyre vedtek å setje i gang ein prosess for å overta kai 4 frå Lindås 

tomteselskap AS. 

· Kommunestyret ber om at følgjande gruppe vert satt ned for å bli einig om pris for 

kai 4 ved kjøp/makebyte: 

· Frå Lindås tomteselskap: Styreleiar og dagleg leiar 

· Frå Alver kommune: Ordførar og rådmann 

Endeleg avtale om kjøp/makebytte skal godkjennast av kommunestyret. 

·  Kommunestyret ber administrasjonen om å setje i gang forhandlingar med Asset 

Buyout Partners AS med mål om å komme fram til ei leigeavtale. Leigeavtala er eit 

alternativ til sal av kai 4 til ABP. 

 

 

 



060/20: Finansrapport 2019 Lindås kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret tek finansrapport for Lindås kommune 2019 til orientering 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Orientering ved økonomisjef Janne Sund. 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedyteke. 

 

FO- 060/20 innstilling 

 

1. Kommunestyret tek finansrapport for Lindås kommune 2019 til orientering 

 

061/20: Årsrekneskap 2019 for Radøy, Meland og Lindås 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret godkjenner Meland kommune sin årsrekneskap for 2019 

2. Kommunestyret godkjenner Radøy kommune sin årsrekneskap for 2019 

3. Kommunestyret godkjenner Lindås kommune sin årsrekneskap for 2019 

4. Den udekka innvesteringsrekneskapen i Lindås kommune, kr 19 441 852 føres opp til 

inndekking i 2020 og vert finansiert i samband med 1. tertialrapport.  

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 061/20 innstilling: 

 

1. Kommunestyret godkjenner Meland kommune sin årsrekneskap for 2019 

2. Kommunestyret godkjenner Radøy kommune sin årsrekneskap for 2019 

3. Kommunestyret godkjenner Lindås kommune sin årsrekneskap for 2019 

4. Den udekka innvesteringsrekneskapen i Lindås kommune, kr 19 441 852 føres opp til 

inndekking i 2020 og vert finansiert i samband med 1. tertialrapport.  

062/20: Årsmelding 2019 for Radøy, Meland og Lindås 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

1. Kommunestyret tek årsmeldinga for Lindås kommune for 2019 til orientering 

2. Kommunestyret tek årsmeldinga for Radøy kommune for 2019 til orientering 

3. Kommunestyret tek årsmeldinga for Meland kommune for 2019 til orientering 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 062/20 innstilling: 

 

1. Kommunestyret tek årsmeldinga for Lindås kommune for 2019 til orientering 

2. Kommunestyret tek årsmeldinga for Radøy kommune for 2019 til orientering 



3. Kommunestyret tek årsmeldinga for Meland kommune for 2019 til orientering 

 

063/20: Opningsbalanse Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtar opningsbalansen for Alver kommune. 

 

 



 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 063/20 innstilling: 

 

1. Kommunestyret vedtar opningsbalansen for Alver kommune. 



 

 



 

 

064/20: 1.tertialrapport 2020 Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 1. tertial 2020 til orientering.  

2. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2020 slik det går fram av tabell 1 (sentrale 

postar) og oversyn disposisjonsfond. 

3. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2020 slik det går fram av tabell 2 

(tenesteområda). 

4. Budsjettpostane som kjem fram av tabell under kap 3.8 vert flytta mellom sektorane i 

samsvar med oppsettet. 

5. Endringane knytt til sjølvkost vert vedtatt i samsvar med tabell under kap 3.7. 

6. Dei ulike postane i oppsettet under kapittel 4, koronarekneskap, vert budsjettjustert i 

samsvar med oppsettet (både sentrale postar og driftsposter). Rådmannen får 

fullmakt til å fordele budsjettjusteringane i samsvar med oppsettet når dei faktiske 

effektane på lønnsauke og arbeidsgivaravgift per sektor er kjent. Rådmannen får 

fullmakt til å budsjettjustere endringar i samsvar med nye finansieringspakker vedtatt 

i stortinget. Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til Covid-19 er at det er ført 

på eige objekt knytt til koronarekneskap.  



7. Det vert føreteke budsjettjusteringar på investeringsprosjekta for 2020 slik det går 

fram av investeringsoversikt som synar mindre/ meirforbruk, jmf. punkt 7.2. 

8. Det vert gjennomført låneopptak i samsvar med punkt 7.3. 

9. Finansrapport, kapittel 8 vert tatt til orientering. 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 064/20 innstilling: 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 1. tertial 2020 til orientering.  

2. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2020 slik det går fram av tabell 1 (sentrale 

postar) og oversyn disposisjonsfond. 

3. Det vert føreteke budsjettjusteringar for 2020 slik det går fram av tabell 2 

(tenesteområda). 

4. Budsjettpostane som kjem fram av tabell under kap 3.8 vert flytta mellom sektorane i 

samsvar med oppsettet. 

5. Endringane knytt til sjølvkost vert vedtatt i samsvar med tabell under kap 3.7. 

6. Dei ulike postane i oppsettet under kapittel 4, koronarekneskap, vert budsjettjustert i 

samsvar med oppsettet (både sentrale postar og driftsposter). Rådmannen får 

fullmakt til å fordele budsjettjusteringane i samsvar med oppsettet når dei faktiske 

effektane på lønnsauke og arbeidsgivaravgift per sektor er kjent. Rådmannen får 

fullmakt til å budsjettjustere endringar i samsvar med nye finansieringspakker vedtatt 

i stortinget. Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til Covid-19 er at det er ført 

på eige objekt knytt til koronarekneskap.  

7. Det vert føreteke budsjettjusteringar på investeringsprosjekta for 2020 slik det går 

fram av investeringsoversikt som synar mindre/ meirforbruk, jmf. punkt 7.2. 

8. Det vert gjennomført låneopptak i samsvar med punkt 7.3. 

9. Finansrapport, kapittel 8 vert tatt til orientering. 

 

065/20: Strategidokument for Nordhordland UNESCO biosfæreområde- høyring  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver formannskap er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   
 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

På vegne av samarbeidspartia SP,AP, KRF og H ved a.AA.Byrknes-KRF: 

Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at strategidokumentet 



som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 vert utsatt og kjem opp i neste 

politiske runde i juni 2020. 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

FO- 046/20 Vedtak: 

Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at strategidokumentet 

som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 vert utsatt og kjem opp i neste 

politiske runde i juni 2020. 

 

Ungdomsråd 02.06.2020: 

Handsaming: 

Orientering i saka v/Robert L Hansen. 

UR tenkjer at dette er spennande arbeid, og vil nytta tida fram til høyringsfristen 15. juni til å 

komma med eit innspel til strategidokumentet.  

 

UR- 022/20 uttale: 

UR kjem med innspel til strategidokumentet innan 15. juni. 

 

Eldreråd 08.06.2020: 

Handsaming: 

Leiar plan og analyse, Kristin Nåmdal, orienterte om strategidokumentet for Nordhordland 

Unesco biosfæreområde og svara på spørsmål frå medlemmane i rådet. 

Leiar i rådet, Olav M. Steinsland, kom med følgjande tilleggsmerknad under Mål for 

biosfæreområdet og strategiar punkt b) natur, miljø og klima: 

Det bør tydeleggjerast endå meir under kulepunkt 2 kor viktig verdien av biologisk mangfald 

er, spesielt med tanke på menneskeskapt inngrep i naturen, t.d. samferdsle, 

utbyggingsområder, industri, produksjon, oppdemning, vindkraft osv. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg sett fram i møtet. Utover det ingen merknader. 

 

ER- 019/20 uttale: 

Eldrerådet har følgjande merknad til Strategidokument for Nordhordland Unesco 

biosfæreområde: 

Mål for biosfæreområdet og strategiar punkt b) natur, miljø og klima: 

Det bør tydeleggjerast endå meir under kulepunkt 2 kor viktig verdien av biologisk mangfald 

er, spesielt med tanke på menneskeskapt inngrep i naturen, t.d. samferdsle, 

utbyggingsområder, industri, produksjon, oppdemning, vindkraft osv. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 

Handsaming: 
Orientering til saka v/Kristin Nåmdal- leiar Plan og analyse 

 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

RMNF- 024/20 uttale: 

Ingen merknader. 

 

Utval for helse og omsorg 09.06.2020: 

Handsaming 

Det vart sett fram følgjande fellesframlegg som uttale frå HO: 

Helse- og omsorgsutvalet i Alver er positive til at det er utabeida eit strategidokument for 

Nordhordland UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. 

Høyringsinnspel: 

- Vi utfordrar strategien til å ta inn eit overordna punkt som handlar om menneske i 

biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. Helse og omsorgsutvalet er 



oppteken av å understreke at kvart enkelt menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til 

samfunnet. 

- Utvalet ber om at strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 

- Dokumentet bør klargjera korleis ein skal forstå bærekraft i det heile 

- Strategidokumentet bør skrivast slik at alle menneske, uavhengig av livssituasjon og 

funksjonsevne, kjenner seg att. 

 

Framlegg til uttale sett fram i møtet, vart samrøystes vedteke. 

 

HO- 019/20 uttale: 

Helse- og omsorgsutvalet i Alver er positive til at det er utabeida eit strategidokument for 

Nordhordland UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024. 

Høyringsinnspel: 

- Vi utfordrar strategien til å ta inn eit overordna punkt som handlar om menneske i 

biosfæreområdet, på lik linje med dei andre samleoverskriftene. Helse og omsorgsutvalet er 

oppteken av å understreke at kvart enkelt menneske er unikt og verdifullt i sitt bidrag til 

samfunnet. 

- Utvalet ber om at strategidokumentet er utfyllande på forkortingar 

- Dokumentet bør klargjera korleis ein skal forstå bærekraft i det heile 

- Strategidokumentet bør skrivast slik at alle menneske, uavhengig av livssituasjon og 

funksjonsevne, kjenner seg att. 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.06.2020: 

Handsaming: 

Biosfæreområde, foreslått av Christel Villanger Håland, Høgre 

Strategien synliggjør viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som Alver 

kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien er kjent for både 

innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig 

utvikling. 

 

Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både kunnskap, 

kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske midlar. 

 

Fellesframlegg: 

Strategien synliggjer viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som Alver 

kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien er kjent for både 

innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig 

utvikling. 

 

Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både kunnskap, 

kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske midlar. 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

 

OKK- 038/20 uttale: 

Strategien synliggjer viktige mål, tiltak og verdiar for ei bærekraftig utvikling som Alver 

kommune bør innarbeida i sine overordna planar. Det er viktig at strategien er kjent for både 

innbyggjarar og kommunen, slik at det kan verta eit verktøy for arbeidet med bærekraftig 

utvikling. 

 

Det kan vera utfordrande at det ikkje følgjer pengar med prosjektet, men både kunnskap, 

kompetanse og andre verdiar kan vera like viktig som økonomiske midlar. 

 



 

Utval for areal, plan og miljø 10.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

APM- 100/20 uttale: 

Alver formannskap er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   

 

Utval for næringutvikling og drift 10.06.2020: 

Handsaming: 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande framlegg til uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift er positive til at det no vert laga eit strategidokument for 

Nordhordland Biosfæreområde og støttar seg på høyringsuttale i saksutgreiinga frå 

administrasjonen.  

Utvalet vil peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det som er fokusert 

på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt næringsliv i seg sjølv er ein motor for den 

økonomiske delen av berekraft, og mykje av næringslivet driv allereie si verksemd på ein 

berekraftig måte. Dette må takast med og vetkleggjast i det vidare arbeidet med 

bisofæreområdet.  

Utvalet vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad for levande 

lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under satsingsområde 1 i 

strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4.  

Når det gjeld handlingsplanen, vil utvalet be om at det vert teke inn eit generelt punkt om 

nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt biosfærestrategien for næringslivet i regionen 

med vekt på korleis ein kan aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå på korleis 

ein kan styrkja og vidareforedla det som fins av berekraftig næring i dag, og korleis ein kan 

dyrka fram nye idéar i og for næringslivet.  

Vidare vil utvalet peika på viktigheita av at det er personar med god kompetanse på 

berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra eit heilskapsperspektiv for 

berekraft i rådet. 

 

Framlegget frå Stian Lavik vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Framlegget frå Lavik fekk 6 røyster og vart vedteke mot ei røyst (Maya Riise;MDG) 

 

ND- 035/20 uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift er positive til at det no vert laga eit strategidokument for 

Nordhordland Biosfæreområde og støttar seg på høyringsuttale i saksutgreiinga frå 

administrasjonen.  

Utvalet vil peika på at berekraftig næringsutvikling handlar om meir enn det som er fokusert 

på i satsingsområde 4 i strategidokumentet. Eit sunt næringsliv i seg sjølv er ein motor for den 

økonomiske delen av berekraft, og mykje av næringslivet driv allereie si verksemd på ein 

berekraftig måte. Dette må takast med og vetkleggjast i det vidare arbeidet med 

bisofæreområdet.  

 

Utvalet vil også understreka at berekraftig næringsutvikling er ein føresetnad for levande 

lokalsamfunn, og at dette såleis også høyrer heime under satsingsområde 1 i 

strategidokumentet, ikkje berre under satsingsområde 4.  

Når det gjeld handlingsplanen, vil utvalet be om at det vert teke inn eit generelt punkt om 

nettverksbygging og kunnskapsdeling rundt biosfærestrategien for næringslivet i regionen 

med vekt på korleis ein kan aktivera næringslivet i strategien. Dette er viktig for å sjå på korleis 

ein kan styrkja og vidareforedla det som fins av berekraftig næring i dag, og korleis ein kan 

dyrka fram nye idéar i og for næringslivet.  

 

Vidare vil utvalet peika på viktigheita av at det er personar med god kompetanse på 



berekraftig næringsutvikling med i Biosfærerådet for å sikra eit heilskapsperspektiv for 

berekraft i rådet. 

 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Fellesframlegg: 

Endre Alver formannskap til Alver kommune. 

Når det gjeld uttaler frå råd og utval vert dette å koma tilbake til i kommunestyret. 

 

Framlegg med endringar og tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 065/20 innstilling: 

Alver kommune er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   

 

 

066/20: Byvekstavtalen – handsaming av Miljøløftet sitt handlingsprogram 2021 – 2024 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

·  Alver kommune sluttar seg til Miljøløftet sitt handlingsprogram 2021 – 2024 

(Byvekstavtalen) 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 3 røyster (T.Sletten-Hansen-FNB, M.Klementsen-

FNB og T.Helland-FNB) 

 

FO- 066/20 innstilling: 

 

·  Alver kommune sluttar seg til Miljøløftet sitt handlingsprogram 2021 – 2024 

(Byvekstavtalen) 

 

067/20: Vedtak for å førebyggje og avgrense koronasmitte - justering 11.06.2020 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Vedtaket skal førebyggje og avgrense smitte, beskytte sårbare grupper og oppretthalde 

nødvendig kapasitet i kommunen sine helsetenester.  

 

Kommunale bygg og aktivitetar  

·  Kommunen kan opne for utleige av innandørs idrettshallar. Av omsyn til kapasitet og 

ferieavvikling for reinhald og drift er det likevel naudsynt å halde Idrettshallane 

stengd til ferieavvikling er gjennomført, seinast ved skulestart haust 2020. 

·  Alle andre kommunale bygg, garderobeanlegg og svømmehallar skal vere stengd 

for utleige fram til 20. august 2020  

·  Utandørs idrettsanlegg kan vere opne for aktivitet i samsvar med nasjonale 

smittevernreglar.  

Økonomisk ansvar  

Alver kommune tar ikkje økonomisk ansvar som kan følgje av tiltaka.  

 

Vedtak etter smittevernlova  

Vedtaket er heimla i smittevernlova § 1-5 og § 4-1 og gjeld frå og med 14. mai 2020 til 

kommunen gjer nytt vedtak. 



 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Framlegg om endring av kulepunkt 1 frå T.Larsen-H: 

Kommunen åpner for utleie av Nordhordlandshallen, Lindåshallen og Radøyhallen fra 20. juni 

til lag og organisasjoner. Rådmannen bes på ny å utgreie hvordan dette kan gjøres med 

hensyn til smitteverntiltak, kapasitet og gjennomføring. Smittevernhensyn må ivaretas ved 

utleie. Det må gjøres en egen vurdering av hver enkelt bestilling for leie av hall om aktiviteten 

er gjennomførbar i tråd med gjeldende smittevernhensyn. Formannskapet ber rådmannen 

legge frem en orienteringssak om kostnader knyttet til dette på neste kommunestyremøte, og 

oppmoder administrasjonen til å kostnadsføre merutgiftene for ekstra renhold i Korona-

regnskapet. 

Framlegget fekk 2 røyster og fall (T.Larsen-H og N.M.Aadland-H) 

 

Framlegg om endring av kulepunkt 1 frå A.Hetlebakke-KRF: 

Alle kommunale idrettshallar vert opna for utleige frå mandag 27. juli 2020. Formannskapet 

bed rådmannen leggja fram ei vurdering til kommunestyremøtet 25. juni om det vil vera 

mogleg å gje tilbod om Open hall innanfor perioden 27. juli til skulestart. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg om tilleggspunkt frå N.Bognøy-AP: 

Alver kommune kontaktar Nav for å orientera om aktivitetstilbod retta mot born og unge 

sommaren 2020. Mål er å dela kunnskap om dei aktivitetar ein kan delta i i løpet av 

sommaren. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Rådmannen sitt framlegg med endring og tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 067/20 Vedtak: 

Vedtaket skal førebyggje og avgrense smitte, beskytte sårbare grupper og oppretthalde 

nødvendig kapasitet i kommunen sine helsetenester.  

 

Kommunale bygg og aktivitetar  

 Alle kommunale idrettshallar vert opna for utleige frå mandag 27. juli 2020. 

Formannskapet bed rådmannen leggja fram ei vurdering til kommunestyremøtet 25. 

juni om det vil vera mogleg å gje tilbod om Open hall innanfor perioden 27. juli til 

skulestart. 

 Alle andre kommunale bygg, garderobeanlegg og svømmehallar skal vere stengd for 

utleige fram til 20. august 2020  

 Utandørs idrettsanlegg kan vere opne for aktivitet i samsvar med nasjonale 

smittevernreglar.  

 Alver kommune kontaktar Nav for å orientera om aktivitetstilbod retta mot born og 

unge sommaren 2020. Mål er å dela kunnskap om dei aktivitetar ein kan delta i i løpet 

av sommaren. 

 

Økonomisk ansvar  

Alver kommune tar ikkje økonomisk ansvar som kan følgje av tiltaka.  

 

Vedtak etter smittevernlova  

Vedtaket er heimla i smittevernlova § 1-5 og § 4-1 og gjeld frå og med 14. mai 2020 til 

kommunen gjer nytt vedtak. 

 

 



 

068/20: Sommarfullmakt ordførar 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

·  Med heimel i kommunelova § 6-1 gjev kommunestyret ordførar (eller varaordførar i 

ordførar sitt fråver) delegert mynde til å ta avgjerd i saker som haster og ikkje er av 

prinsippiell betyding i kommunestyret sin sommarferie (sommarfullmakt). 

·  Dersom saka gjeld eit ansvarsområde eit anna utval har vedtaksmynde i, vil dette 

utvalet sin sommarferie avgrense delegert mynde. 

·  Ordførar skal etter ferien gje tilbakemelding i referat sak om bruk av fullmakt til 

kommunestyret eller det utval som har avgjerdsmynde. 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 068/20 innstilling: 

·  Med heimel i kommunelova § 6-1 gjev kommunestyret ordførar (eller varaordførar i 

ordførar sitt fråver) delegert mynde til å ta avgjerd i saker som haster og ikkje er av 

prinsippiell betyding i kommunestyret sin sommarferie (sommarfullmakt). 

·  Dersom saka gjeld eit ansvarsområde eit anna utval har vedtaksmynde i, vil dette 

utvalet sin sommarferie avgrense delegert mynde. 

·  Ordførar skal etter ferien gje tilbakemelding i referat sak om bruk av fullmakt til 

kommunestyret eller det utval som har avgjerdsmynde. 

 

069/20: TV-aksjonen 2020. Opretting av kommunekomite 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunekomité i Alver: 

1. Leiar – ordførar Sara Sekkingstad 

2. Medlem – leiar frivillegsentralen 

3. ______________________________ 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Framlegg frå A.Aa.Byrknes-KRF: 

Ordførar får fullmakt til å organisere en kommunekomite for TV-aksjonen 2020. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 069/20 Vedtak: 

Ordførar får fullmakt til å organisere en kommunekomite for TV-aksjonen 2020. 

 

070/20: Val av styre til David Johnsens fond for ungdom til vidare utdanning 
Valnemnda sitt framlegg til vedtak: 

 

 



Valnemnda 10.06.2020: 

Handsaming: 

Framlegg: 

Styremedlemmar: 

Leif Taule 

Christel Villanger Håland 

Elin Clausen 

Vara: 

Jostein Borlaug 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

VALN- 018/20 innstilling: 

Styremedlemmar: 

Leif Taule 

Christel Villanger Håland 

Elin Clausen 

 

Vara: 

Jostein Borlaug 

 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Innstilling fra valnemnda vart lagt fram i møtet: 

Styremedlemmar til David Johnsene fond for ungdom til vidare utdanning: 

Leif Taule 

Christel Villanger Håland 

Elin Clausen 

 

Vara: 

Jostein Borlaug 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

 

FO- 070/20 Vedtak: 

Styremedlemmar til David Johnsene fond for ungdom til vidare utdanning: 

Leif Taule 

Christel Villanger Håland 

Elin Clausen 

 

Vara: 

Jostein Borlaug 

 

071/20: Melding/orientering til formannskapet 11.06.2020 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 

Det var sett opp ei ekstra orientering i møtet. 

Kloakkanlegget på Landsvik  - Møtet vart lukka jf.off.lova § 13.1.i denne orienteringa 

 

Orienteringa investeringsprosjekt gjekk ut. 

 

Orienteringa om lokal aktivitetspakke næringsliv vart utsett til kommunestyremøtet. 



 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 071/20 Vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering 

 

072/20: Utviklingsplan for Vestland- høyringsuttale frå Alver kommune  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Høyringsuttale frå Alver kommune til Regional utviklingsplan for Vestland  2020-20024 er 

oppsummert i saksutgreiinga. 

Eldreråd 08.06.2020: 

Handsaming: 

Leiar plan og analyse, Kristin Nåmdal, orienterte om utviklingsplanen for Vestland. Ho peika 

på at regionale planar betyr noko for kommunane, og det er difor viktig at Alver er engasjert i 

regionale planprosessar og kjem med innspel. 

 

Eldrerådet kom ikkje med merknader. 

 

ER- 023/20 uttale: 

Eldrerådet har ingen merknader til Utviklingsplan for Vestland. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 08.06.2020: 

Handsaming: 

Orientering til saka v/Kristin Nåmdal-leiar Plan og analyse 

Framlegg frå Magne Bjørndal:   

RMNF minner om at inkludering og universell utforming er perspektiv som må takast med i alt 

planarbeid i fylkeskommunen. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

RMNF- 027/20 uttale: 

     RMNF minner om at inkludering og universell utforming er perspektiv som må takast med i 

alt planarbeid i fylkeskommunen. 

 

 

Utval for helse og omsorg 09.06.2020: 

Handsaming: 
Sølvi Knudsen (SP) sette fram følgjande endringsframlegg: 

Utval for helse og omsorg tek rådmannen sitt høyringssvar til orientering. 

Utvalet vedtok samrøystes framlegg frå Knudsen. 

 

HO- 023/20 uttale: 

Utval for helse og omsorg tek rådmannen sitt høyringssvar til orientering. 

 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 09.06.2020: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

OKK- 040/20 uttale: 

Ingen merknader. 

 

 



Utval for areal, plan og miljø 10.06.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke - 8 røyster  (H,Sp, Fnb, Ap, Krf) 

 

APM- 102/20 uttale: 

Høyringsuttale frå Alver kommune til Regional utviklingsplan for Vestland  2020-20024 er 

oppsummert i saksutgreiinga. 

Utval for næringutvikling og drift 10.06.2020: 

Handsaming: 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande framlegg: 

Utvalet sluttar seg til administrasjonen si høyringsuttale og vil i tillegg peika på viktigheita av 

god medverknad for kommunane i det vidare planarbeidet. 

Framlegget frå Stian Lavik vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

Utvalet vedtok samrøystes Lavik sitt framlegg. 

 

ND- 037/20 uttale: 

Utvalet sluttar seg til administrasjonen si høyringsuttale og vil i tillegg peika på viktigheita av 

god medverknad for kommunane i det vidare planarbeidet. 

 

Alver formannskap 11.06.2020: 

Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

Tilleggsframlegg frå N.M.Aadland-H: 

Alver kommunestyre minner om at kommunen er planmynde for kommunal planlegging. 

Dette må bli lagt til grunn i samhandlinga mellom kommunen og fylkeskommunen. 

 

Framleggt vart vedteke mot 4 røyster (L.Johnsen-MDG, M.Klementsen-FNB, T.Sletten-Hansen-

FNB og T.Helland-FNB) 

 

Tilleggsframlegg: 

Når det gjeld uttaler frå råd og utval vert dette å koma tilbake til i kommunestyret. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 072/20 innstilling: 

Høyringsuttale frå Alver kommune til Regional utviklingsplan for Vestland  2020-20024 er 

oppsummert i saksutgreiinga. 

Alver kommunestyre minner om at kommunen er planmynde for kommunal planlegging. 

Dette må bli lagt til grunn i samhandlinga mellom kommunen og fylkeskommunen. 

Når det gjeld uttaler frå råd og utval vert dette å koma tilbake til i kommunestyret. 
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